

TAX ALERT

КРАТКИЙ ОБЗОР ИЗМЕНЕНИЙ В НАЛОГОВОМ ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВЕ

June 2015 / Июнь 2015

Tax Code changes

Recently adopted Law on amendments and changes to the Tax Code of the KR provides the following:

- Inclusion of refundable insurance premiums and redemption amount, as well as insurance claims and compensation to a list of non-taxable income for the personal income tax purposes;
- Information on actually paid tax liabilities is viewed as a subject to the tax secrecy. (The Law of KR #124 dd June 8th, 2015).

Write-off of financial sanctions and penalties of social security contributions

Recently adopted Law provides an opportunity for the payers of social contributions to be exempt from the payment of financial sanctions and penalties accrued for late and/or partial payment of social contributions on debt occurred during the period from January 1, 2009 to December 31, 2014. The exemption may vary from 20 to 100 percent of the total amount of sanctions and penalties depending on the maturity of principal debt (The Law of KR #138 dd June 26th, 2015).

Export duties

The Parliament adopted in the first reading the draft of Law establishing rates of export customs duties on ores and concentrates of precious metals exported from Kyrgyz territory. In accordance with this draft the rates of export customs duties will be fixed at 15% in 2015 and increase for 5% annually to 30% since 2017 (Resolution of Jogorku Kenesh of the KR #5184-1-V dd. June 10, 2015).

Изменения в Налоговом Кодексе

Принятый недавно закон о внесении дополнений и изменений в Налоговый Кодекс КР предусматривает следующие изменения:

- возвращаемые страховые премии и выкупные суммы, а также страховые суммы и возмещения включены в перечень необлагаемых доходов для целей подоходного налога;
- Информация о фактических произведенных налоговых платежах отнесена к налоговой тайне (Закон КР № 124 от 8 июня 2015 г.).

Списание финансовых санкций и пени по страховым взносам

Недавно принятый закон предоставляет возможность плательщикам страховых взносов списания финансовых санкций и пени, начисленных за несвоевременную и/или неполную уплату страховых взносов, на задолженность, образовавшуюся с 1 января 2009 года по 31 декабря 2014 года. Списание возможно от 20 до 100 процентов общей суммы санкций и пени в зависимости от срока погашения основной задолженности (Закон КР №138 от 26 июня 2015 г.).

Экспортные пошлины

Парламент одобрил в первом чтении проект закона об установлении ставок экспортных таможенных пошлин для руд и концентратов драгоценных металлов, вывозимых с территории КР. Согласно данному проекту, ставка устанавливается в размере 15% в 2015 году и увеличивается ежегодно на 5% до 30% с 2017 года. 2014 года (Постановление Жогорку Кенеша КР №5184-1-V от 10 июня 2015 г.).

Restructuring of tax penalties and sanctions

Committee on Budget and Finance of the Kyrgyz Republic approved the draft Law of the Kyrgyz Republic On Restructuring of Accrued Interests, Penalties and Tax Sanctions. This Law provides an opportunity for the taxpayers who repay principal amount of tax debt to be exempt from 50 to 100 percent of the amount of tax fines and penalties (Resolution of Jogorku Kenesh #5086-V dd May 20th, 2015).

Government proposed to ratify Agreement with Turkmenistan in tax area

Kyrgyz Government proposed to ratify the Agreement on cooperation and mutual assistance on tax legislation compliance signed between governments of Kyrgyzstan and Turkmenistan in Ashgabad in November 2014. This Agreement provides mutual cooperation in preventing violations of tax laws, exchange of information and professionals' training (Resolution of the Government of the KR #342 dd. June 4, 2015).

Реструктуризация задолженности по налоговым санкциям и пени

Комитет по бюджету и финансам ЖККР одобрил проект Закона Кыргызской Республики «О реструктуризации задолженности по начисленным процентам, пени и налоговым санкциям». Данный законопроект предусматривает списание от 50 до 100% такой задолженности для налогоплательщиков, погасивших основную сумму налоговой задолженности (Постановление Жогорку Кенеша КР № 5086-V от 20 мая 2015 года)

Правительство предлагает ратифицировать соглашение с Туркменистаном по налоговым вопросам

Правительством КР предложено ратифицировать Соглашение о сотрудничестве и взаимной помощи по вопросам соблюдения налогового законодательства, подписанного между правительствами Кыргызстана и Туркменистана в Ашгабаде в ноябре 2014 года. В рамках данного соглашения предусмотрено содействие двух стран в предотвращении нарушений налогового законодательства, обмене информацией, обучении специалистов (Постановление Правительства КР №342 от 4 июня 2015 г.).

How to contact us

If you wish to discuss the information above please contact Baker Tilly Bishkek by e-mail contact@bakertilly.kg or by phone +996 312 696232.

www.bakertilly.kg

An independent member of Baker Tilly International

Наши контакты

Если Вы хотите обсудить информацию, представленную выше, Вы можете связаться с нами по электронной почте contact@bakertilly.kg или по телефону +996 312 696232.